

News Release / Communiqué

[Le français suit](#)

For Immediate Release

April 3, 2023

CAHRC to survey ag industry to evaluate post-pandemic labour market situation

Ottawa, ON – The Canadian agriculture industry has been greatly affected by the COVID-19 pandemic, and one of the most pressing issues that it faces today is the availability of skilled labour. In light of this, the Canadian Agricultural Human Resources Council (CAHRC) is launching a survey to evaluate the post-pandemic labour market situation in the industry. It will also be a reference point to the data that CAHRC has been gathering for almost a decade.

The COVID-19 pandemic exacerbated existing issues, such as labour shortages and other challenges, and it is crucial to understand the current market situation and the impact of the pandemic on the industry's workforce. This much-anticipated update to the previous LMI study completed in 2018 will collect valuable insights from primary producers, provincial governments, agricultural industry associations, commodity groups, and other stakeholders in the agriculture industry to identify challenges, and explore potential solutions. CAHRC will obtain an updated overview of the current agricultural labour market that will inform the labour supply and demand forecasts.

“The Canadian agriculture industry has been experiencing a growing labour shortage that is turning to a labour crisis. The update to this research will provide a measurement of what that labour shortage is currently and forecast what the future holds,” said Jennifer Wright, CAHRC’s Executive Director. “This data is often used to inform policy, funding, training and education programs and labour market information assessments. The more participation we have in this survey the better the data will be.”

In this constantly changing economic environment, research is so important and current

data is critical to help clarify labour shortage issues. By better understanding how workforce needs have changed, the agricultural industry can present the new research to policy makers to guide future action on the growing workforce crisis. In this effort, CAHRC will be surveying a minimum of 800 Canadian farm owner-operators, agricultural workers and supporting stakeholder groups. With the direct input of these various groups, they will have an opportunity to provide valuable input to guide future action on labour shortages. We urge all owner-operators, agricultural workers and supporting stakeholder groups to take part in the surveys that will be open until April 30, 2023.

New to CAHRC's labour market research, this update will investigate opportunities and barriers to participation among groups in Canada's population that have traditionally been under-represented in the agricultural workforce such as Indigenous peoples, new Canadians, women, youth and older workers. The industries in this study will also expand to include agriculture retail, cannabis production and organic production.

The Council has led numerous labour market information projects that have provided meaningful data and tools to further the needs of the agriculture industry. The full research report *Understanding the Effects of COVID-19 on Canada's Agriculture Workforce* is available at <https://cahrc-ccrha.ca/programs/agrilmi>.

This project is funded in part by the Government of Canada's Sectoral Workforce Solutions Program (SWSP).



- 30 -

Mélanie Fraxedas

Marketing and Communications Specialist

E: mfraxedas@cahrc-ccrha.ca

T: 647-338-1503

About CAHRC

The Canadian Agricultural Human Resource Council (CAHRC) is a national, non-profit organization focused on addressing human resource issues facing agricultural businesses across Canada. The Canadian Agricultural Human Resource Council works with industry leaders, governments and educational stakeholders to research, develop and communicate solutions to the challenges in employment and skills development in primary agriculture.

The Council represents farming in all its forms: raising traditional and non-traditional livestock; producing, cultivating, growing, harvesting or collecting conventional and non-

conventional agriculture commodities; and any practices performed as an integral part of an agricultural operation.

For more information visit www.cahrc-ccrha.ca.

Pour diffusion immédiate

3 avril 2023

Le Conseil Canadien pour les ressources humaines en agriculture annonce reçoit une aide financière en soutien à la main d'œuvre agricole.

Ottawa, Ontario – L'industrie agricole canadienne a été grandement touchée par la pandémie de COVID-19, et l'un des problèmes les plus pressants auxquels elle fait face aujourd'hui est la disponibilité d'une main-d'œuvre qualifiée. À la lumière de ce qui précède, le Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture (CCRHA) déploie un sondage afin d'évaluer la situation postpandémique du marché du travail au sein de l'industrie. Le sondage servira également de point de référence aux données que le CCRHA recueille depuis près d'une décennie.

La pandémie de COVID-19 a exacerbé les problèmes existants, tels que la pénurie de main-d'œuvre et d'autres défis, et il est crucial de comprendre la situation actuelle du marché et l'incidence de la pandémie sur la main-d'œuvre agricole. Cette mise à jour très attendue de la précédente étude de l'information sur le marché du travail réalisée en 2018 permettra de recueillir des renseignements précieux auprès des producteurs primaires, des gouvernements provinciaux, des associations de l'industrie agricole, des groupes de producteurs et d'autres intervenants de l'industrie agricole afin de cerner les défis et d'étudier des solutions possibles. Le CCRHA obtiendra ainsi un portrait à jour du marché du travail agricole actuel qui éclairera les prévisions de l'offre et de la demande de main-d'œuvre.

« L'industrie agricole canadienne vit une pénurie croissante de main-d'œuvre qui se transforme en crise du travail. La mise à jour de la recherche sur le marché du travail permettra de mesurer la pénurie de main-d'œuvre actuelle et de prévoir ce que réserve l'avenir », a déclaré Jennifer Wright, directrice générale du CCRHA. « On utilise souvent les données de cette recherche pour éclairer les politiques, le financement, les programmes de formation et d'éducation et les évaluations de l'information sur le marché du travail. Plus nous participerons à cette enquête, meilleures seront les données. »

Dans un environnement économique en constante évolution, la recherche est d'une

extrême importance, et disposer de données actualisées est essentiel pour aider à clarifier les problèmes de pénurie de main-d'œuvre. En comprenant mieux les changements aux besoins de main-d'œuvre, l'industrie agricole peut présenter la nouvelle recherche aux décideurs politiques afin d'orienter les actions futures face à la crise croissante de la main-d'œuvre. Voilà pourquoi le CCRHA effectuera un sondage auprès d'au moins 800 propriétaires-exploitants agricoles, travailleurs agricoles et groupes de collaborateurs de soutien. Grâce à leur contribution directe, ces divers groupes auront la chance de fournir des opinions enrichissantes afin d'orienter les mesures futures de lutte contre la pénurie de main-d'œuvre agricole. Nous exhortons tous les propriétaires-exploitants, travailleurs agricoles et groupes de collaborateurs qui appuient l'agriculture à participer aux sondages, lesquels seront ouverts jusqu'au 30 avril 2023.

La mise à jour de la recherche sur le marché du travail du CCRHA permettra une nouveauté : elle donnera lieu à l'étude des possibilités et des obstacles liés à la participation de divers groupes de la population canadienne qui ont longtemps été sous-représentés dans la main-d'œuvre agricole, comme les Autochtones, les néo-Canadiens, les femmes, les jeunes et les travailleurs plus âgés. L'étude des industries s'élargira pour inclure la vente au détail de produits agricoles, la production de cannabis et la production biologique.

Le CCRHA dirige la réalisation de nombreux projets d'information sur le marché du travail qui fournissent des données et des outils des plus utiles en réponse aux besoins de l'industrie agricole. Le rapport complet *Comprendre les effets de la COVID-19 sur la main-d'œuvre agricole canadienne* peut être consulté à l'adresse [AGRI IMT | CAHRC-CCRHA](#).

Ce projet est financé en partie par le Programme de solutions pour la main d'œuvre sectorielle du gouvernement du Canada.



- 30 -

Pour obtenir de plus amples renseignements, prière de s'adresser à :

Mélanie Fraxedas

Spécialiste du marketing et des communications

Courriel : mfraxedas@cahrc-ccrha.ca

Tél. : 647-338-1503

Le Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture

Le [Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture](#) (CCRHA) est un organisme national, sans but lucratif, qui se consacre à répondre aux enjeux liés aux ressources humaines qu'affrontent les entreprises agricoles de tout le Canada. Il travaille avec les leaders de l'industrie, les responsables gouvernementaux et les intervenants en

éducation afin de chercher, d'élaborer et de communiquer des solutions aux défis auxquels fait face l'agriculture primaire au chapitre de l'emploi et du développement des compétences.

Le CCRHA représente l'ensemble des activités agricoles sous toutes ses formes, soit l'élevage d'animaux traditionnels et non traditionnels; la production, la culture, la récolte ou la cueillette de denrées agricoles traditionnelles et non traditionnelles; et toute pratique faisant partie intégrante d'une exploitation agricole.

Pour en savoir davantage, prière de visiter www.cahrc-ccrha.ca.

Stay in Touch with CAHRC / Restez en contact avec le CCRHA



Copyright © 2023 CAHRC / CCRHA, All rights reserved. Tous droits réservés. We are sending you this message because you asked to receive periodic information from CAHRC. / Nous vous envoyons ce message parce que vous avez demandé de recevoir de l'information périodique sur le CCRHA.

Our mailing address is:

CAHRC / CCRHA
1410 Blair Place, Suite 404
Ottawa, On K1J 9B9
Canada

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)